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Spørgsmål 

Ministeren bedes redegøre for finansieringen af de prioriterede 20 årsværk i 2017, som 

fremgår af ”Styrket indsats på momsområdet – fra revisionsanbefalinger til handling” of-

fentliggjort på Skatteministeriets hjemmeside den 16. december 2016. I forlængelse heraf 

bedes ministeren redegøre for, om disse årsværk tilgår kontrollen med momsområdet fra 

andre områder i SKAT, og i så fald hvorfra. Spørgsmålet ønskes besvaret forud for sam-

råd om momsområdet, jf. SAU alm. del - samrådsspm. V, W og X. 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra SKAT: 

 

”SKAT har frem til årsskiftet arbejdet med kvalificeringen af estimaterne for ressourcebe-

hovet til de handlingsplaner, som indgår i ministerens plan ”Styrket indsats på momsom-

rådet – fra revisionsanbefalinger til handling”. De endelige estimater lyder, at der i 2017 er 

behov for i alt 28 årsværk. 

 

I SKATs budget for 2017 er indarbejdet en reserve til imødegåelse af uforudsete initiati-

ver mv. For at hindre, at ressourcerne til de 28 årsværk fragår øvrige opgaver, er det be-

sluttet at finansiere de 28 årsværk gennem et rammeløft til de berørte forretningsområder. 

Dette rammeløft finansieres fra SKATs reserve.” 

 

Indtægterne fra moms udgør en stor og væsentlig del af statens indtægter, og det er derfor 

afgørende, at vi hele tiden ser på, hvordan SKATs håndtering af området kan styrkes. 

Handleplanen fra december 2016 udgør således første skridt i forhold til at styrke indsat-

sen på momsområdet. 


